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وقتييكنمايندهمجلستريبونافراطيونميشود!

عبدالله گنجي مدير مسئول روزنامه جوان در توئيتر 
درباره اظهارات پروانه سلحشوري در صحن مجلس 
نوش��ت: مي دانيم نمايندگان ته��ران ضعيف ترين 
نمايندگان مجلس فعلي و ضعيف ترين نمايندگان ادوار تهران هستند، 
برخي خودشان هم فهميدند گفتند دوره بعد نمي آييم. افراطيون هم از 
فرصت اس��تفاده كرده اند، حالا كه چيزي براي از دست دادن نداريد 

لااقل تريبون ما باشيد. 
كدامدوگانه،گوياترازاين؟!

محمد ايماني تحليلگر مسائل سياسي در كانال خود نوشت: موشك را 
مرداني ساختند كه خود را از شير دشمن گرفته اند. پوشك را مرداني 
براي مردم تبديل به مس��ئله كردند كه هنوز از شير غرب گرفته نشده 
بودند و با وعده رفاه و پيش��رفت، امتياز دادند و هيچ نگرفتند. خنك تر 
اينكه دومي به جاي تأمين پوشك، مي گويد ما كه گفتيم روزگار، روزگار 
پوشك است نه موشك؟! طهراني مقدم ها و شفيع زاده ها مأموريت شان 
در س��پاه، تأمين امنيت و اقتدار دفاعي بود. از هيچ و با دس��ت خالي، 
موش��ك بالس��تيك نقطه زن س��اختند و دهان دش��من را دوختند. 
تكنوكرات ها بايد همين مأموريت را در حوزه اقتصاد انجام مي دادند، 

امكانات گرفتند و تقريباً هيچ تحويل دادند.  
سيلي موشكي آبداري كه نسل طهراني مقدم به گوش داعش و اسرائيل 
زدند، هنوز در گوش امريكا زنگ مي زند. اين صداي ذليلانه و متوهم نيز 
در گوش تاريخ مانده كه »امريكا در 5دقيقه مي تواند توان نظامي ما را 
نابود كند«! گوينده به امضاي كري و موگريني دل بسته بود اما از يك 

باك بنزين هم مضايقه كردند در مونيخ!
موشك سازان هرجا لازم بود، از جان دريغ نكردند؛ خرمشهر و مريوان يا 
سامرا و حلب. باافتخار در كنار زلزله زدگان كرمانشاه و كرمان مانده اند، 
به همدردي و ساختن س��قف بالاي سرشان اما پوش��ك بازان و شير 
خشك فاسد فروشان، فقط چند روز سلفي گرفتند. يك فدايي كه هيچ، 
جانباز وطن ميان آنها نمي يابي. دوگانه موشك و پوشك، حكايت مرد و 
نامرد است، بالغ و نابالغ، مسئوليت شناس و مسئوليت گريز، ايثارگران 
و مستاثراني كه همه چيز را براي خود خواس��ته و همواره، تاريخ را به 
قهقرا برده اند. اين دو كلمه هم قافيه و عامه فهم، مجالي بي نظير براي 

بازخواني داستان مرد و نامرد در تاريخ انقلاب است. 
ابرازنگرانيوزيرخارجهسوئدبرايتروريستهادرادلب

وزير خارجه سوئد در آستانه تحولات اخير در ادلب سوريه به ابراز نگراني 
براي تروريست هاي اجاره اي غرب پرداخت. 

»مارگوت والشتروم« )Margot Wallström( وزير خارجه سوئد 
سه شنبه با انتش��ار پيام هايي توئيتري درباره تروريست هاي ادلب در 
سوريه به ابراز نگراني پرداخت. وزير خارجه سوئد در يكي از اين پيام ها 
ادعا كرد: نقاط تنش زدايي شده در سوريه هر روز به مناطق تنش آفرين 
تبديل مي ش��وند. ادلب در مع��رض اين خطر ق��رار دارد كه تبديل به 

ناحيه  اي شود كه بحران انساني ديگري در آن روي دهد!
وي در ادامه نوشت: 2/9ميليون نفر در اين منطقه هستند. كشورهاي 
متضمن )آتش بس( در سوريه )ايران، روسيه و تركيه( در جريان نشست 
روز جمعه بايد راهي را براي جلوگيري از تنش  هاي بيشتر پيدا كنند. 

»مارگوت والش��تروم« در پيام ديگري مدعي ش��د: ش��وراي امنيت بايد 
مسئوليت تهديد انساني در ادلب را بر دوش گرفته و اقدام كند! اين درحالي 
است كه سومين نشست سران ايران، روسيه و تركيه درباره تحولات سوريه، 

جمعه هفتم سپتامبر )۱۶ شانزدهم( شهريور در تهران برگزار مي شود. 
لازم به ذكر است، هرگاه ارتش سوريه عرصه را بر تروريست هاي متجاوز 
در اراضي اين كشور تنگ مي كند، كشورهاي غربي به بهانه هايي از قبيل 
حمله شيميايي، تلفات انساني و... تمامي تلاش خود را براي جلوگيري 

از مقابله دمشق با تروريست هاي اجاره اي آنها به كار مي گيرند. 
پاسخوزيرارتباطاتبهتوئيترضارشيدپور

محمدج��واد آذري جهرمي، وزي��ر ارتباطات و فن��اوري اطلاعات در 
آخرين توئيت خود نسبت به توئيت رضا رشيدپور مبني بر برخوردار 
نبودن 95درصد روستاهاي سيستان و بلوچستان از تلفن ثابت واكنش 
نشان داد. رضا رشيدپور، مجري تلويزيون در توئيت خود نوشته بود: 
»بيش از 95درصد روس��تاهاي سيستان و بلوچس��تان تلفن ندارند. 
اين توهم و سياه نمايي نيس��ت. آمار ارائه شده توس��ط جناب آذري 

جهرمي است.«
وزير ارتباطات در واكنش به اين توئيت، نوشت: »۱4درصد روستاهاي 
سيستان و بلوچستان فاقد امكانات ارتباطي هستند و صرفاً 5درصد آنها 
داراي ارتباطات كامل )تلفن ثابت، همراه و اينترنت( هستند. مابقي از 
يك يا دو ابزار ارتباطي بهره مندند. در يك سال ابتدايي دولت دوازدهم 

22۱5 روستا از تلفن ثابت و اينترنت خانگي برخوردار شدند.«

آيتاللهمكارمشيرازي:
 كالاهاي احتكاري كه كشف شده
بايد به قيمت عادلانه فروخته شود

مرجعتقليدشيعيانبااشارهبهمسائل
جاريوروزكشورگفت:مسئلهاحتكار
دركشورغوغاميكند،عدهايدرمورد
كالاهاييكههيچارتباطيبااحتكارندارد
مس�ابقهدرگرانفروش�يگذاشتهاند.
ب��ه گ��زارش تس��نيم، آي��ت الله ناص��ر 
مكارم ش��يرازي پيش از ظه��ر ديروز در 
بخشي از جلسه درس خارج فقه خود كه در مسجد اعظم برگزار شد، با 
انتقاد از سختگيري افراد در امور زندگي ابراز كرد: بسياري از مشكلات 
جامعه مربوط به س��ختگيري افراد بوده و همين سختگيري ها سبب 

فروپاشي خانواده ها يا طول كشيدن پرونده هاي قضايي مي شود. 
 استاد برجسته حوزه علميه قم با اش��اره به مسائل جاري و روز كشور 
گفت: مسئولان محترم بدانند اين روزها در هر جلسه اي مي نشينيم 
سخن از گراني است ، كاش گراني 20 يا 50 درصد بود، گراني صددرصد 
و حتي بالاتر را شاهديم و بيچاره كساني كه حقوق بگير بوده يا كارگر 

و كارمند هستند.
آيت الله مكارم ش��يرازي ادامه داد: گراني اجاره خانه، پوش��ك بچه را 
بايد مسئولان محترم جدي بگيرند و شب و روز فكرشان اين باشد كه 
يك راه حل پيدا كنند و دلش��ان را خوش به اي��ن نكنند كه عامل اين 
مسئله فشارهاي خارجي است بلكه بايد با تدبير اين مسئله را حل كرد 
و در صورت جدي نگرفتن پيامدهاي متع��ددي دارد. وي با تأكيد بر 
جدي گرفتن گراني ها از سوي مسئولان گفت: در اين گراني ها گروهي 
از مردم كه عددشان كم نيست هم سهيم هستند؛ تا مي شنوند فلان 
جنس گران شده اجناس شان را احتكار كرده و مسئله احتكار در كشور 
غوغا مي كند، كالاهايي كه هيچ ارتباطي با احتكار ندارد، مس��ابقه در 

گران فروشي گذاشته اند. 
مرجع تقليد ش��يعيان با نقل حديثي از پيامبر اك��رم)ص( ابراز كرد: 
بر اساس اين حديث، كساني كه احتكار مي كنند به بيماري صعب العلاج 
مبتلا مي شوند، روايت ديگري در عهدنامه مالك اشتر آمده است: »اي 
مالك! گروه��ي از مردم س��ختگير و محتكر هس��تند،  اي مالك! اين 

محتكران را هشدار بده و اگر گوش ندادند آنها را مجازات كن.« 
آيت الله مكارم ش��يرازي افزود: كالاهاي اين انبارهاي احتكاري كه باز 
شده بايد به قيمت عادلانه فروخته شود، بنابراين سهم عده اي از مردم 
را در اين مسئله گراني نبايد فراموش كرد، اموالي كه از طريق حرام به 
دست مي آيد بركت نداشته و صرف راه هاي غلط مي شود و بايد به مبلغي 

كه حلال است قناعت كرد.

دانشگاهتهرانروزگذشتهميزبانمحفليعلميو
بسيجيبود؛هجدهميناجلاسسراسريسازمان
بسيجاساتيدكشورباعنوان»بسيجاساتيدوآغاز
دورهتمدنيانقلاباس�لامي«؛اجلاسيكهدرآن
سردارغلامحسينغيبپرور،آيتاللهمحمدتقي
مصباحيزديومحمدباقرقاليبافسخنرانيكردند.
بسيجبرايحلمشكلاتصنعتوكشاورزي

برنامهدارد
سردار غلامحس��ين غيب پرور رئيس سازمان بسيج 
مس��تضعفين در اين اجلاس گفت: ما در فرآيند سوم 
از انقلاب اسلامي هستيم و پيروزي انقلاب و استقرار 
حكومت اسلامي را پشت سر گذاشته ايم. ما اگر گام اول 
را پشت سر گذاشتيم، دوگانه بعد يعني اسلامي كردن 
جامعه و تشكيل حكومت اسلامي كار سختي نيست. 

سردار غيب پرور وجود ولايت فقيه را در ديگر كشورها 
بي مانند دانست و گفت: جنس انقلاب جنس پيشرفت 
براي مردم مظلوم جهان اس��ت و از سوي ديگر براي 
كساني كه با انقلاب رابطه خوبي ندارند ترساننده است، 
اين عده چهار دهه اس��ت كه با انقلاب به دشمني ها 

پرداخته اند و دشمني شان همچنان ادامه دارد. 
رئيس س��ازمان بسيج مس��تضعفين افزود: انقلاب 
اسلامي پيشرفت هاي بسياري داش��ته كه يكي از 
ابع��اد آن در حوزه عل��م و فناوري اس��ت. ما قبل از 
انقلاب ۱۷0هزار دانش��جو داش��تيم و امروز حدود 
5ميليون دانشجو داريم و نرخ با سوادي از 42درصد 
به 90درصد رسيده اس��ت. 2درصد علم جهان در 
ايران توليد مي شود و 200 دانشمند ايراني از برترين 
دانش��مندان جهان هس��تند. در جمع س��ه كشور 
برتر جراحي مغز و اعصاب هس��تيم و در بس��ياري 
از مس��ابقات علمي جهان جوانان ما مدال كس��ب 
مي كنند. وي ادامه داد: بسيج يكي از بركات انقلاب 
اسلامي ايران است و رهبري بسيج را كليد طلايي 
حل مشكلات كشور مي دانند. ما هركسي كه دلداده 
انقلاب اسلامي اس��ت و كش��ورش را دوست دارد 
بسيجي مي دانيم، رهبر معظم انقلاب و فرمانده ارتش 

و همه بزرگان نيز خودشان را بسيجي مي دانند. 
س��ردار غيب پرور گفت: اگر ادعا داريم بس��يج كليد 
حل مشكلات كشور است بايد قد بكشيم. بسيج براي 
برون رفت از مشكلات صنعت و كشاورزي حرف و برنامه 
دارد؛ وقتي ب��ه دولت عرض مي كني��م راه را باز كنيد 
بسيج به كمك بيايد، تعارف نداريم، الان زمان تعارف 
نيست. جنگ اقتصادي مشخص است و تنها كسي اين 
را نمي بيند كه خواب باشد يا خود را به خواب زده باشد. 
برخي مي گويند مشكلات كشور راه حل سياسي دارد، 
اين حرف ها بوي بحث مذاكره را مي دهد! مذاكره با چه 

كسي؟ كسي كه دستش به خيانت آلوده است؟
وي ادامه داد: در ارتش جنگنده كوثر مي سازيم و از 
معدود كشورهاي سازنده اين حوزه هستيم، دليل آن 
اس��ت كه در ارتش خود باوري هست و دلال و افراد 
فاسد هم وجود ندارد. بياييد از اقيانوس عظيم بسيج 
و اساتيد بسيجي استفاده كنيم. ما با بخش كوچكي از 

دولت تعامل برقرار كرده ايم اما مثل قطره و اقيانوس 
است. بايد از ظرفيت هاي داخلي براي حل مشكلات 

كشور استفاده كرد. 
سردار غيب پرور با اش��اره به اقدام بس��يج در كشف 
محل هاي احتكار كالا گفت: در مسئله احتكار خودمان 
به هم رحم نمي كنيم، در يك استاني يك آقايي 90 تن 
ش��كر را در انبار احتكار كرده بود يا در همين مسئله 
پوش��ك يك نفر ۶0 ميليارد تومان پوشك را احتكار 
كرده بود، چرا اين رفتاره��ا رخ مي دهد؟ چرا اين كار 
را مي كنيد بي انصاف ها؟ گراني، تورم و احتكار مسائلي 

است كه بخش خصوصي هم در آن نقش دارند. 
نيازينيستاروپادربارهمسائلدفاعي

بهمامشاورهدهد
سردار غلامحسين غيب پرور در حاشيه اجلاس و در 
جمع خبرنگاران در پاسخ به سؤالي در مورد رفتار اروپا 
در قبال كش��ورمان گفت: هيچ دول��ت بيگانه اي حق 
ندارد به ما »بايد و نبايد« بگويد. ما روي پاي خودمان 
ايستاده ايم و سياست هاي ما را مسئولان نظام مشخص 
مي كنند و درباره مسائل دفاعي كشور نيازي نيست كه 
اروپا به ما مش��اوره دهد، زيرا مسير ما كاملًا مشخص 

است و بهتر است آنها هم كاملًا كوتاه بيايند. 
رئيس سازمان بسيج مس��تضعفين گفت: ما بايد در 
داخل كشور به خودمان بياييم، مشكلات كشور راه حل 
دارد و نبايد بگذاريم روي هم انباش��ته شوند. راه حل 
مشكلات كشور، اعتماد به نيروهاي انقلاب و اقدامات 

جهادي، انقلابي و جلوگيري از نفوذي هاست. 
غيب پرور در پاسخ به سؤالي درباره دخالت نهادهاي 
انقلابي در كار دول��ت گفت: اگر اي��ن را نگويند ما به 
خودمان شك مي كنيم، با اين حرف ها ما يقين مي كنيم 
مسيرمان درست اس��ت، وقتي مي گوييم بسيج براي 
حل مشكلات طرح دارد، ادعا نيست، ما در بخش هاي 
مختلف طرح داريم، بيايند بش��نوند و اگر نخواستند 
نپذيرند. ما بسيج هستيم و وظيفه پاسداري از انقلاب را 

داريم و دخالت در كار دولت معنايي ندارد. 
نكاتمثبترادردانشگاهرواجدهيد

آيت الله محمدتق��ي مصباح يزدي، رئيس مؤسس��ه 
آموزشي و پژوهش��ي امام خميني )ره( قم هم در اين 
اجلاس، بسيج را يك حركت فراگير اجتماعي دانست و 
اظهار داشت: بسيج يعني سرعت و جديت در كار، بسيج 
حركتي است با سرعت و شتاب براي رسيدن به اهداف 
كه اعضاي بسيج دارند. اولين هدف از تشكيل بسيج 
دفاع بود، ابتدا دفاع نظامي و بعد دفاع در صحنه هاي 

ديگر، مانند صحنه هاي علمي و فرهنگي. 
رئيس مؤسسه آموزشي و پژوهشي امام خميني)ره( 
افزود: انقلاب ما برخلاف انقلاب هاي ديگر پس��وندي 
دارد با عنوان اس��لامي كه اين پس��وند انقلاب ما را از 
انقلاب هاي ديگر ممتاز مي كند. مهم ترين هدف هم 
همين است و ساير اهداف در سايه آن قرار دارد و اگر 
بعد اس��لامي را از انقلاب حذف كنيم، مي شود مانند 
انقلاب هاي ديگر دنيا. جمهوري اسلامي يك تركيب 

خاص است و اين جمهوري با جمهوري هاي ديگر فرق 
دارد چون قالبش اسلامي است. 

رئيس مؤسسه آموزشي و پژوهشي امام خميني)ره( 
خطاب به اس��اتيد بس��يجي در اجلاس تصريح كرد: 
اساتيد دانشگاه بايد نكات مثبت را در جامعه رواج دهند 
و س��عي كنند عوامل منفي را هم از جامعه دور كنند. 
بايد ببينيم در 40 سال گذشته وظايف ما درست انجام 
شده يا نه. در جهت عوامل مثبت پيشرفت هاي بزرگي 
شده، جواناني در دانشگاه تربيت شده اند كه مايه افتخار 
تاريخ هستند ولي نگراني ما اين است كه عوامل مثبت 
رو به ضعف برود و عوامل منفي رو به شدت، البته اين 

نگراني بايد باشد وگرنه به مشكل مي خوريم. 
آيت الله مصباح در ادامه به وظايف علما و اس��اتيد در 
شرايط كنوني اشاره كرد و افزود: مشكلات و دردهايي 
وجود دارد و هركسي كه در جامعه مسئوليت دارد بايد 
با پشتكار و تعهد خود براي حل مشكلات كشور تلاش 
كند. كمترين دوره اي وجود دارد كه اين همه دشمن 
و دشمني عليه مسلمين وجود داشته باشد، آن هم با 
ابزارهاي مختلف. در ميان آنها دشمناني هم وجود دارند 
كه در اقتصاد، سياست و امور نظامي به عهد خود وفادار 
نيستند و حتي به بيماران ما هم دارو نمي دهند. به اين 
دليل اين دشمني ها وجود دارد كه يك ملت مي خواهد 
براي سعادت ابدي خود مسيري را طي كند و دشمنان 
مخالف اين هستند. وظيفه اساتيد چنين زماني افزايش 

مي يابد و بايد تلاش بيشتري انجام شود. 

مش�كلاتكش�ورراهحلهاي۳ماههدارد
نه۳ساله

محمدباقر قاليباف، عضو مجمع تش��خيص مصلحت 
نظام هم در اين اجلاس گفت: ما به دنبال دشمن تراشي 
براي خود نيستيم بلكه به دنبال صراط مستقيم قرآن 
و اسلام هستيم و اين ذات انقلاب اسلامي است و وقتي 
چنين نگاهي داشته باشيم، حتماً تهديد و تحريم هست 

تا ما را از صراط مستقيم دور كنند. 
وي اظهار داش��ت: امروز با افتخار باي��د از آرمان هاي 
انقلاب اسلامي دفاع كنيم. چرا بايد در برخي محيط ها 
و نشست ها بشنويم كه ما نسبت به آرمان طلبي خود 
و استقلال و عزت امروز خود پاسخي نداريم. امروز در 
همين كش��ورهاي اطراف، دولت ها با يك اخم و بالا و 
پايين كردن عوارض تغيير مي كنند. امروز با يك توئيت 
استقلال كشورها در معرض تهديد قرار مي گيرد. هر 
چالشي كه امروز در كشور داريم در حوزه كاركردهاست 
و ربطي به آرمان هاي انقلاب ندارد. شهردار اسبق تهران 
با بيان اينكه دش��من براي وارد كردن فشار روحي- 
رواني مي كوشد از اين ناكارآمدي ها بهانه تراشي و مردم 
را نااميد كند، اظهار داشت: اين شعار »پوشك، موشك« 
يك جنگ رواني است كه بگويند مردم اينها پول براي 
موشك ديگران را دارند اما براي پوشك كودكان شما 
ندارند. قاليباف ادامه داد: مشكلات كشور راه حل هاي 
روش��ن دارد؛ راه حل هايي كه وعده نمي دهد كه سه 
سال بعد آثارش مشخص ش��ود بلكه راه حل هايي كه 
سه ماه بعد مردم تاثير آن را ببينند. مي توان كاري كرد 
كه قيمت ارز در يك نقطه متوقف شود. آيا واقعاً تأمين 
كالاهاي مورد نياز مردم شدني نيست؟ آيا پوشك مورد 
نياز را نمي توان تأمين كرد؟ آيا در كوتاه مدت نمي توان 
راهي براي جلوگيري از له شدن خانواده هاي ضعيف 
تدوين كرد؟ البته كه مي ش��ود نهايت��اً تا آخر همين 
امس��ال حداكثر راه حل هايي براي سامان دادن وضع 
موجود تدوين كرد. وي با بيان اينكه در بانك ها بيش از 
400 ميليون حساب وجود دارد در حالي كه جمعيت 
ما ۸0 ميليون است، خاطرنشان كرد: بيش از ۷0 درصد 
سودهاي سپرده هاي بانكي به 4درصد از مردم صاحبان 
حس��اب ها تعلق مي گيرد. از يك جوان توليدكننده 
ماليات مي گيريم اما از س��ودهاي لجام گس��يخته به 
چند درصد ماليات اخذ نمي شود. در ماليات، صادرات، 
واردات، قاچاق كالا و... تا آخر عمر همين دولت مي توان 

ساماندهي انجام داد. 
شهردار س��ابق تهران با بيان اينكه 4درصدي ها هم 
قادرند قانون بنويس��ند و هم مصوبه تصويب كنند، 
تصريح كرد: آنه��ا مي توانند 25۶ميلي��ون يورو ارز 
دولتي بگيرند و در بازار آزاد بفروشند و به هيچ كس 
هم پاسخگو نباشند. همه اينها در كوتاه مدت قابل 
اصلاح است. يكي از راه ها س��وق دادن نقدينگي به 
س��مت طرح هاي نيمه تمام مزيت دار است. با همه 
فش��ارها و تحريم ها قادريم كه در سال ۱400 يك 
ثبات ايجاد كنيم. من اين بح��ث را مكتوب كرده و 

براي دوستاني كه لازم بود فرستاده ام.

رئيسسازمانبسيجدراجلاسبسيجاساتيد:

وقتي مي گوييم دولت براي كمك بسيج راه باز كند، تعارف نمي كنيم
قاليباف:مشكلاتكشورراهحلهای۳ماههدارد،نه۳ساله

   گزارش  یک 

وزيردفاعبابي�اناينكهتوطئهاس�تكبارجهانيدرس�وريه
درص�ورتموفقي�تميتوانس�تمنطق�هراب�رايم�دت
طولان�يدچ�اري�كناامن�ينهادين�هش�دهكند،هش�دار
داد:بايدتوج�هكردك�هپيروزيهاهن�وزدرنيمهراهاس�ت
وادام�هعملياته�اباي�ددرهماهنگ�يكام�لانجامش�ود.
به گزارش فارس، امير س��رتيپ امير حاتمي وزير دفاع و پشتيباني 
نيروهاي مسلح در ديدار با فرمانده ارتش روسيه در كشور سوريه با 
تقدير از تلاش ها و عملكرد نيروهاي مختل��ف در عمليات مقابله با 
تروريست ها در سوريه از جمله نيروهاي ارتش روسيه، ارتش سوريه 
و نيروهاي محور مقاومت و تبريك پيروزي هاي اخير بر تروريست ها، 
آن را حاصل همكاري، هماهنگي و همدلي و پيگيري هدف مشترك 

انساني دولت ها و گروه هاي مش��اركت كننده در عمليات دانست. 
وي با مروري بر آنچه در سوريه در مدت اشغال توسط جريان هاي 
تروريستي تكفيري داعش گذشت، اظهار داشت: كاري كه نيروهاي 
عمل كننده در مقابله با تروريست ها در س��وريه انجام دادند اقدام 
ارزشمندي بود كه توانست توطئه بزرگي را كه عليه امنيت منطقه 
تدارك ديده ش��ده بود خنثي كند. وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي 
مسلح با برشمردن اهميت پيروزي هاي اخير در سوريه تصريح كرد: 
نه تنها مردم كشور سوريه بلكه مردم منطقه و جهان از دستاوردهاي 
اين پيروزي ها بهره مند ش��ده اند لذا جا دارد از تمام نيروهاي عمل 

كننده در سوريه تقدير و تشكر كنيم. 
وي با بيان اينكه توطئه استكبار جهاني در سوريه در صورت موفقيت 

مي توانس��ت منطقه را ب��راي مدت 
طولاني دچ��ار يك ناامن��ي نهادينه 
شده كند، هشدار داد: بايد توجه كرد 
كه پيروزي ها هنوز در نيمه راه است 
و ادامه عمليات ها بايد در هماهنگي 
كامل انجام ش��ود و از دستاوردهايي 
كه در ميدان نظامي به دس��ت آمده 
در ساير صحنه ها به خوبي حفاظت ش��ود. حاتمي با تأكيد بر اينكه 
بايد از تجربه اي كه از همكاري و هماهنگي در سوريه كسب شده به 
عنوان الگويي براي ايجاد صلح و ثبات در منطقه و در ساير صحنه ها 
بهره برداري شود، گفت: نشست آستانه از تجربيات موفق در سطح 

سياسي براي حل و فصل اين بحران است و بر ادامه اين روند و تقويت 
آن تأكيد داريم. فرمانده ميداني ارتش روس��يه ني��ز در اين ديدار 
گزارشي از وضعيت ميداني جنگ با تروريست ها در سوريه ارائه داد 
و هماهنگي نزديك و صميمي بين فرماندهان نيروهاي مختلف را 

عوامل مهم در كسب موفقيت ها دانست. 
در اين ديدار، وضعيت مناطق عملياتي و هماهنگي نيروهاي مختلف 
عمل كننده در صحنه مبارزه با تروريسم در سوريه شامل نيروهاي 
ارتش س��وريه، نيروهاي محور مقاومت و نيروهاي روس��ي بررسي 
و چگونگي هماهنگي اي��ن نيروها در مقابله مؤثرت��ر با تهديدهاي 
تروريس��تي در اين صحنه و حفظ دستاوردها در مقابل توطئه هاي 

احتمالي مورد بررسي قرار گرفت.

وزيردفاعدرديدارفرماندهارتشروسيهدرسوريه:

استکبار می خواست با داعش ناامنی را نهادینه کند

   دفاعی

علیشيربند|ميزان

روزگذشتهنمايندگانمجلسبهفوريتطرح
ش�فافيتآراينمايندگانمجل�سرأيمنفي
دادندوبههميندليلحالااينطرحنهبافوريت
بلكهدريكروالعاديدردس�توركارمجلس
قرارخواهدگرفت.ازسوييحالاطرحديگري
بهنامش�فافيتفعاليتنمايندگانمجلسوبا
196امضاتقديمهيئترئيسهشدهاست،جالب
آنكهنمايندگانمجلسحتيباش�فافش�دن
آرايش�اندرموردهمينيكفق�رهرأيگيري
پيرام�ونفوريتط�رحهممخالف�تكردندو
باعثايجاداينسؤالشدندكهآيانمايندگاني
كهباشفافيتيكرأيخودمخالفهستند،با
شفافيتهميشگيهمهآراموافقتخواهندكرد؟

مخالفتبافوريت
نمايندگان مجلس شوراي اسلامي در نشست علني 
ديروز مجلس با ي��ك فوريت طرح ش��فافيت آرای 
نمايندگان مخالفت كردند. يك فوريت اين طرح با 
59 رأي موافق، ۱0۸ رأي مخالف و پنج رأي ممتنع 
از مجموع ۱94نماينده حاضر در جلس��ه رد ش��د. 
قبل از رأي گيري درباره فوري��ت اين طرح تعدادي 
از نمايندگان درخواس��تي را مطرح كردند مبني بر 
اينكه طبق ماده ۱24 آيين نامه، رأي گيري به صورت 
علني باشد بدان معنا كه مشخص شود هر نماينده 
چه نظري نسبت به اين طرح دارد. در اين شرايط بايد 

نمايندگان آراي خود را روي كاغذ با قيد نامشان اعلام 
كنند. اين درخواست به رأي مجلس گذاشته شد كه 
نمايندگان با 5۷ رأي مواف��ق، ۱۱0 رأي مخالفت و 
هفت رأي ممتنع از مجموع ۱94 نماينده حاضر در 
مجلس با آن مخالفت كردند و در نتيجه رأي گيري در 

مورد فوريت اين طرح با رأي مخفي انجام شد. 
بر اساس تبصره ۱ طرح الحاق دو تبصره به ماده ۱۱9 
قانون آيين نامه داخلي مجلس، در تمام مواردي كه 
به موجب اي��ن قانون رأي گيري ب��ه عمل مي آيد و 
مصاديق آن در ماده ۱2۱ مشخص گرديده، جهت 
اطلاع مردم اس��امي نمايندگان مواف��ق، مخالف و 
ممتنع منتشر مي شود. بدين منظور علاوه بر درج 
اسامي در مش��روح مذاكرات، هيئت رئيسه موظف 
است نسبت به ايجاد سامانه الكترونيكي به طوري كه 
قابليت دسترسي به آن براي آحاد ملت فراهم باشد، 
اقدام نمايد. همچنين بر اساس تبصره 2 اين طرح، 
در موارد استثنايي با تقاضاي ۱5 نفر از نمايندگان 
مجلس و ب��ا رأي موافق اكثريت مطل��ق حاضران، 

رأي گيري به صورت مخفي انجام مي شود. 

طرحشفافيتآراينمايندگاناززدوبند
درمجلسجلوگيريميكند

محمدمهدي زاهدي نماينده مردم كرمان و راور در 
مجلس شوراي اسلامي در خصوص طرح شفافيت 
آرای نمايندگان گفته كه اتفاقاتي در درون مجلس 
رخ مي دهد كه خوشايند مجلس و رسالت آن نيست. 
برخي از نمايندگان متأس��فانه هن��گام رأي دادن 
منافع ملي را فداي منافع بان��دي، حزبي، گروهي 
و حتي ش��هر و روس��تاي خود مي كنند. شفافيت 
آرای نمايندگان موجب مي شود كه مردم در مورد 
عملكرد نماينده خود به قضاوت بنشينند، نماينده 
در آن زمان نمي تواند هر رأيي كه به نفع شخصي و 
گروهي خود است بدهد چراكه مورد قضاوت عموم 
مردم قرار مي گيرد، بنابراين حتم��اً در رأي دادن 
دقت مي كند كه منافع ملي لحاظ شود. آرا و عملكرد 
شفاف نماينده ها موجب مي شود كه از زد و بندها تا 
حدود زيادي جلوگيري شود كه اين مسئله به نفع 
منافع ملي اس��ت. هنگام رأي گيري بارها مشاهده 
ش��ده اس��ت كه تعداد زيادي از نمايندگان به رغم 

حضور در مجلس رأي خ��ود را نداده اند، چرا وقتي 
نماينده در مجلس حضور دارد، رأي ندهد؟«

طرحدوبارهوكاملتر
مجتبي ذوالنور نماينده مردم قم در مجلس شوراي 
اس��لامي با بيان اينكه يكي از مشكلات جدي كشور 
عدم ش��فافيت فعاليت ه��ا و رأي نماين��دگان مردم 
در خانه ملت اس��ت، گفت: »امروز م��ردم نمي دانند 
نماينده ها در مجلس هستند يا نيستند و اگر نيستند 
آيا به مرخصي رفته اند ي��ا مأموريت. مردم نمي دانند 
نماينده مجلس در رأي گيري ش��ركت مي كند يا نه 
و اگر شركت مي كند رأيش مثبت است يا منفي. بايد 
رفتار و رأي نماينده هاي مجلس زير ذره بين مردم باشد 
تا مردم از آنها به درستي مطالبه گري كنند. گاهي افراد 
گريم كرده رأي مي دهند يعني مي گويند من به فلان 
طرح يا لايحه رأي داده ام اما در اصل رأي نمي دهند.«

ذوالنور روز دوشنبه اعلام كرد: »به دلايل ذكر شده 
طرح دوفوريتي با عنوان »شفاف سازي فعاليت هاي 
نمايندگان در مجلس« تهيه كرديم تا براساس آن 
همه فعاليت نمايندگان در مجلس و كميسيون ها 

براي مردم مشخص شود. او روز گذشته اعلام كرد 
اين طرح با دوفوريت تقديم مجلس شده است. 

ذوالنور مي گويد: »شفافيت در اين طرح فراتر از بحث 
رأي گي��ري مدنظر قرار گرفته و مطرح ش��ده اس��ت. 
س��فرها و مأموريت هاي نمايندگان در داخل و خارج 
از كش��ور مرخصي هاي نمايندگان اعم از استحقاقي، 
استعلاجي و بدون حقوق موضوعات ديگري است كه 
در اين طرح دوفوريتي لحاظ شده است و از سوي ديگر 
نحوه مشاركت نمايندگان در رأي گيري چه در صنعت و 
چه در كميسيون را نيز شامل مي شود.« در ماده واحده 
اين طرح آمده است كه »هيئت رئيسه مجلس شوراي 
اسلامي ملزم مي گردد ظرف مدت دو ماه پس از تصويب 
اين قانون از طريق ايجاد و راه اندازي س��امانه اي جامع 
نسبت به علني ساختن و شفاف سازي فعاليت ها، حضور، 
غيبت، مأموريت خارجي و داخلي، مرخصي استحقاقي 
و استعلاجي و بدون حقوق، مشاركت يا عدم مشاركت 
در رأي گيري، نوع رأي نمايندگان اعم از موافق، مخالف 
يا ممتنع در صحن علني مجلس يا كميسيون ها اقدام 
نمايند به شكلي كه رسانه ها و آحاد ملت شريف ايران 
بتوانند به ص��ورت برخط )آنلاين(  و نيز دس��تيابي به 
ذخيره و آرشيو، از همه امور ذكر شده مربوطه به هر يك 

از نمايندگان دسترسي و آگاهي پيدا نمايند.«
حال روشن نيست كه آيا نمايندگان مجلس پاي 

امضاي خود در اين طرح باقي خواهند ماند يا نه. 

ردفوريتشفافيتآراينمايندگانمجلسبارأيمخفينمايندگانوارائهيكطرحديگر

طرح شفافيت آراي نمایندگان کدر شد!
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